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SK.0002.12.2012 
 

Protokół nr XII/12 
z sesji Rady Gminy Stare Pole 

z dnia 28 marca 2012 r. 
 

Proponowany porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie sesji i powitanie zebranych. 
2. Złożenie ślubowania przez Pana Marka Czubińskiego. 
3. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
4. Wybór Sekretarza Obrad. 
5. Sprawozdanie z pracy międzysesyjnej: 

− Przewodniczącego Rady Gminy, 
− Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej, 
− Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, 
− Przewodniczącej Komisji Edukacji i Spraw Społecznych, 
− Radnych, 
− Wójta Gminy. 

6. Wystąpienia sołtysów. 
7. Wolne wnioski i zapytania. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości.   
10. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości.   
11. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości.  
12. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości.  
13. Podjęcie uchwały w sprawie rozwiązania umowy użytkowania wieczystego 

nieruchomości gruntowej.  
14. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenów w obrębach Szaleniec, Złotowo, Krzyżanowo, Kraszewo, Stare Pole i Królewo.  
15. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia ograniczonego prawa rzeczowego – 

służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność Gminy Stare Pole.   
16. Podjęcie uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stare Pole w 2012 roku.   
17. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Królewo.  
18. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Janówka.  
19. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Krzyżanowo.   
20. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy.  
21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 
środków stanowiących fundusz sołecki.  

22. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2012 r. przez Gminę Stare 
Pole Powiatowi Malborskiemu. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie 
działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej w roku 
2012. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na sfinansowanie 
wydatków nie znajdujących pokrycia w planowanych dochodach gminy w roku 
budżetowym 2012.  

25. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012 – 
2022. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy. 
27. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej od 1 stycznia do 31 

grudnia 2011 r. 
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28. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych za 2011 rok. 

29. Sprawozdanie z realizacji Programu Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2011. 
30. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
31. Komunikaty. 
32. Zatwierdzenie protokołu nr XI/11 z sesji Rady Gminy z dnia 27 grudnia 2011 r. 
33. Zamknięcie sesji Rady Gminy.  
 
 
Ad.1. 

O godzinie 1500 Przewodniczący Rady Gminy otworzył XII sesję Rady Gminy Stare 
Pole odbywającą się w sali narad Urzędu Gminy. Przywitał wszystkie zebrane osoby.  
Nikt z radnych nie wniósł uwag do porządku obrad. 

Uczczono minutą ciszy pamięć długoletniego Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 
Pana Stanisława Filoda i byłego sołtysa Pana Jana Szałaja, którzy zmarli w tym roku. 
 
Ad.2. 
 Przewodniczący Rady odczytał rotę ślubowania, po czym Pan Marek Czubiński złożył 
ślubowanie. Przewodniczący Rady i Wójt pogratulowali mu wyboru i wręczyli zaświadczenie 
o wyborze na radnego Gminy Stare Pole.  
 
Ad.3. 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, iż sesja jest 
prawomocna do podejmowania uchwał. 
 
Ustawowy skład rady    - 15 
Obecnych  - 13 
Nieobecnych   - 2 
 
Nieobecni radni to: Pan Jerzy Wala i Pan Jarosław Szturmowski.  
 
Ad.4. 

Na sekretarza obrad wybrano jednogłośnie Pana Ireneusza Dziura. Za jego 
kandydaturą głosowało13 radnych, 2 osoby nieobecne. 
   
Ad.5. 
Sprawozdanie z pracy międzysesyjnej: 

1. Przewodniczący Rady Gminy: 
− udział w zebraniach wiejskich,  
− udział w obchodach Dnia Kobiet zorganizowanych przez Stowarzyszenie Kobiet 

„Tradycja” i Gminny Ośrodek Kultury i Sportu, 
− przygotowanie artykułów do biuletynu,  
− dyżury i sprawy bieżące. 

2. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej: 
Odbyły się 2 posiedzenia komisji: 1 wspólne posiedzenie komisji stałych, 1 komisji 
Rewizyjnej, na których pozytywnie zaopiniowane zostały uchwały podejmowane na 
dzisiejszej sesji. 

3. Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa: 
− odbyły się 2 posiedzenia komisji: 1 wspólne posiedzenie komisji stałych, 1 komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, na których pozytywnie zaopiniowane 
zostały uchwały podejmowane na dzisiejszej sesji, 

− udział w 2 zebraniach soleckich, 
− uczestnictwo w pogrzebie Pana Stanisława Filody. 
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4. Przewodnicząca Komisji Edukacji i Spraw Społecznych: 
Odbyły się 2 posiedzenia komisji: 1 wspólne posiedzenie komisji stałych, 1 komisji Edukacji 
i Spraw Społecznych, na których pozytywnie zaopiniowane zostały uchwały podejmowane na 
dzisiejszej sesji. Posiedzenie komisji było poświecone działalności sportowej na terenie 
Gminy i Programowi opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Stare Pole w 2012 roku. 

5. Nikt z radnych nie zabrał głosu. 
6. Sprawozdanie Wójta zostało złożone na piśmie. Nie zgłoszono żadnych uwag ani 

zapytań do przedstawionych w nim informacji. 
 
Ad.6. 

Wystąpieniach sołtysów głos zabrał Pan Kazimierz Woś sołtys Starego Pola, który 
miał następujące zapytania: 
− czy wiadomo już coś w sprawie przejścia dla pieszych w Starym Polu, 
− czy można by było postawić ławeczki i śmietniki na ścieżce rowerowej do Kraszewa. 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
 
Ad.7. 

W wolnych wnioskach głos zabrał Radny Mieczysław Tamaka, który poinformował, 
że wczoraj w Starym Polu był samochód z Agencji Nieruchomości Rolnych z Pruszcza 
Gdańskiego. Przedstawiciele agencji powiedzieli, że będą dzielić grunty i oddawać je lub 
sprzedawać. Miał zapytanie, czy Wójt coś wie na ten temat. 

Zastępca Wójta odpowiedział, że jest nowy zapis w ustawie o gospodarce gruntami 
Skarbu Państwa. Każdy dotychczasowy dzierżawca ma zmienioną umowę i w tej umowie jest 
zapis: 30% gruntów dodatkowo ma być wydzielone w przypadku wykupu tych gruntów. Na 
chwile obecną agencja prawdopodobnie przygotowuje się. Ma dojść do spotkania na terenie 
Gminy Stare Pole, wtedy będzie większa informacja na ten temat.   
Radny Mieczysław Tamaka miał zapytanie, czy to będzie wiązało się ze zmianą planów 
rozwoju gospodarczego. 
Zastępca Wójta odpowiedział, że nie ma to związku z miejscowym planem zagospodarowania 
przestrzennego. 
Wójt dodał, że grunt sprzedawany będzie tylko w przetargu. 
Radny Mieczysław Tamaka miał zapytanie, czy gmina przymierza się do przejęcia gruntów 
od Agencji Nieruchomości Rolnych. 
Wójt odpowiedział, że gmina musi posiadać środki finasowe, aby stanąć do przetargu. 

Radny Bogdan Jerszynki miał zapytanie o pobocza w Ząbrowie, czy było 
wystosowane pismo do Zarządu Dróg Powiatowych oraz o przystanki na drodze krajowej 22. 
Dodał, że są szyby w nich są powybijane. 
Wójt odpowiedział, że szyby powybijane zostaną uprzątnięte. Niech mieszkańcy się 
zainteresują też tym, bo to nikt obcy z poza gminy Stare Pole nie pobił tych szyb. Dodał, że 
się uprzątnie i nie będzie wstawiania niwych szyb.   

Radna Jadwiga Staniszewska miała zapytanie, czy są szersze informacje na temat tego 
bezprzewodowego Internetu, bo jest bardzo duże zainteresowanie. 
Wójt odpowiedział, że na tablicach ogłoszeń są wywieszone informacje. Jest podany numer, 
pod którym można dowiedzieć się szczegółów. Jest tam podany kontakt do firmy, która 
montowała maszt. 

Radna Urszula Kania miała zapytanie, czy można doprowadzić wodę do świetlicy w 
Kleciu. Powiedziała, że Wójt tłumaczy, że to jest zabytek i że potrzebna jest zgoda 
konserwatora zabytków. 
Wójt odpowiedział, że ingerencja w fundamenty, mury budynku będącego zabytkiem 
wymaga zgody konserwatora zabytków. 

Radny Marek Czubiński podziękował radnym za ich postawę w sprawie wygaszenia 
jego mandatu. Bardzo miło go to zaskoczyło. Podziękował w szczególności Pani Magdalenie 
Roman, Panu Mieczysławowi Tamaka za to, że stanęli w jego obronie. Zamierzał 
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podziękować wcześniej na posiedzeniu Rady Gminy, na którą Przewodniczący Rady 
publicznie obiecał go zaprosić, ale nie zrobił tego. Podziękował również Panu Adamowi 
Kulińskiemu za jego zaangażowanie w rozwikłanie poważnego problemu. Ma nadzieje, że z 
takim samym zapałem i konsekwencją będzie zajmował się sprawami Gminy Stare Pole.  

Przewodniczący Rady odpowiedział, że informował już Pana Marka Czubińskiego, 
dlaczego go nie prosił. Dodał, że jako radny powinien to wiedzieć, że staje się radnym 
dopiero, jak złoży ślubowanie. Od czasu wyboru, to jest pierwsza sesja. Ponadto dodał, że 
sesja jest otwarta. Każdy może przyjść. 

Radna Magdalena Roman nawiązała do sprawy doprowadzenia wody do świetlicy. 
Powiedziała, że nie można doprowadzić wody do zbytków w Kleciu. Natomiast można było 
dopuścić do zawalenia się domu podcieniowego w Kławkach. Dodała, że radni niewiele robią 
w tej sprawie. Pieniądze w budżecie Gminy przeznaczone na zabytki są niewykorzystane. 
Wójt powiedział, że właściciel powinien wystąpić do konserwatora zabytków o zgodę na 
remont. Gmina jest właścicielem w bardzo małej części tego budynku w Kleciu. Dwóch 
prywatnych właścicieli ma zdecydowaną większość udziału w tym budynku. Jeśli te osoby się 
zdecydują na sfinansowanie remontu, to gmina jest za. 
Radna Jadwiga Staniszewska miała zapytanie, czy mieszkańcy mają tam wodę. 
Wójt odpowiedział, że jest woda doprowadzona. Była propozycja, aby od jednego 
mieszkańca poprowadzić wodę, żeby nie burzyć fundamentów zewnętrznych. Właściciel się 
na tę propozycje nie zgodził. 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby zwrócić się do konserwatora 
wojewódzkiego, czy wyraziłby zgodę na doprowadzenie wody. Jak będzie znane stanowisko 
konserwatora, to będzie można się zastanawiać, jak to rozwiązać. 

Radny Marek Czubiński zwrócił się do Pana Tadeusz Burzyńskiego, że obiecywał on 
w lutym zeszłego roku remont ogrodzenia placu zabaw w Złotowie. Powiedział, że dyrektor 
GOKiS ma na piśmie złożyć odpowiedź o terminie realizacji remontu. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że krąży w gminie pogłoska o 
niedomówieniach pomiędzy radnymi powiatowymi a gminy Stare Pole. Dementuje tę 
pogłoskę. Taka sytuacja nie występuje. Uważa, że współpraca układa się pozytywnie. Nie ma 
konfliktów miedzy radnymi. 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
 
Ad.8.  
 Głos zabrała Pani Wiesława Maluga, która powiedziała, że podjęcie uchwały 
umożliwi sprzedaż prawa użytkowania wieczystego nieruchomości niezabudowanych 
położonych w Starym Polu na rzecz ich użytkownika wieczystego Pana Pawła Kurkowskiego. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr XII/95/2012 w sprawie sprzedaży nieruchomości została podjęta – 12 za, 1 
wstrzymany, 2 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Ad.9. 

Głos zabrała Pani Wiesława Maluga, która powiedziała, że podjęcie uchwały 
umożliwi sprzedaż prawa użytkowania wieczystego działki zabudowanej budynkiem 
mieszkalnym stanowiącym własność Pana Ryszarda Cioch. Działka jest położona w 
miejscowości Ząbrowo. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr XII/96/2012 w sprawie sprzedaży nieruchomości została podjęta jednogłośnie – 
13 za, 2 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Ad.10. 

Głos zabrała Pani Wiesława Maluga, która powiedziała, że obecnie dzierżawcą 
nieruchomości gruntowej położonej w Starym Polu o numerze ewidencyjnym 520 jest Pan 
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Giedrojć Stanisław. Umowa dzierżawy ważna jest do 30 kwietnia br. Dzierżawca wystąpił z 
wnioskiem do urzędu o jej przedłużenie. Zawarcie kolejnej umowy na przedmiotowy grunt 
wymaga zgody Rady Gminy. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr XII/97/2012 w sprawie wydzierżawienia nieruchomości została podjęta 
jednogłośnie – 13 za, 2 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Ad.11. 

Głos zabrała Pani Wiesława Maluga, która powiedziała, że dzierżawcą do 30 kwietnia 
br. działki nr 6/2 położonej w miejscowości Kraszewo jest Pan Piotr Malinowski. Wystąpił on 
do urzędu z wnioskiem o jej dalsze przedłużenie. W związku z tym, że byłaby to kolejna 
umowa zawierana z tym samym podmiotem wymagane jest uzyskanie zgody Rady Gminy na 
zawarcie kolejnej umowy na okres 3 lat. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr XII/98/2012 w sprawie wydzierżawienia nieruchomości została podjęta 
jednogłośnie – 13 za, 2 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Ad.12. 

Głos zabrała Pani Wiesława Maluga, która powiedziała, że uchwała dotyczy nabycia 
działki położnej w Parwarku o powierzchni 0,0348 ha z przeznaczeniem na usytuowanie 
przepompowni ścieków w ramach planowanej inwestycji budowy kanalizacji Kraszewo – 
Parwark. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr XII/99/2012 w sprawie nabycia nieruchomości została podjęta jednogłośnie – 13 
za, 2 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
  
Ad.13. 

Głos zabrała Pani Wiesława Maluga, która powiedziała, że przedmiotem rozwiązania 
umowy użytkowania wieczystego jest nieruchomość położona w miejscowości Kaczynos 
Kolonia stanowiąca były osadnik przemysłowy cukrowani Stare Pole. Wobec tego, iż działka 
nr 59 jest nieużytkiem Pan Lech Kurkowski uznał za zasadne rozwiązanie umowy 
wieczystego użytkowania przed upływem okresu zawartego w tej umowie. Gmina Stare Pole 
po rozwiązaniu prawa użytkowania wieczystego przystąpi do zagospodarowania 
nieruchomości.  
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr XII/100/2012 w sprawie rozwiązania umowy użytkowania wieczystego 
nieruchomości gruntowej została podjęta – 12 za 1 wstrzymany, 2 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 6 do protokołu 
 
Ad.14. 
 Głos zabrała Pani Wiesława Maluga, która poinformowała, że celem regulacji 
zawartych w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego jest zabezpieczenie 
terenu dla realizacji sieci energetycznej wysokiego napięcia oraz światłowodowej sieci 
telekomunikacyjnej wraz z urządzeniami niezbędnymi do ich budowy i funkcjonowania. 
Obszar objęty planem wynosi 100,74 ha. Plan został omówiony na posiedzeniach komisji 
stałych Rady Gminy.  
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr XII/101/2012 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenów w obrębach Szaleniec, Złotowo, Krzyżanowo, Kraszewo, Stare Pole i Krewo została 
podjęta jednogłośnie – 13 za, 2 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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Ad.15. 
 Głos zabrała Pani Wiesława Maluga, która poinformowała, że uchwała dotyczy 
wyrażenia zgody na ustanowienie służebności na nieruchomościach stanowiących własność 
gminy Stare Pole. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr XII/102/2012 w sprawie ustanowienia ograniczonego prawa rzeczowego – 
służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność Gminy Stare Pole została 
podjęta jednogłośnie – 13 za, 2 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
  
Przewodniczący ogłosił 15 minut przerwy. 
Po przerwie kontynuowano porządek posiedzenia. 
 
Ad.16. 
 Głos zabrała Pani Lucyna Szymańska, która poinformowała, że zmiana ustawy o 
ochronie zwierząt oraz ustawy o utrzymaniu porządku i czystości w gminach nałożyła na 
Wójta Gminy obowiązek opracowania przedmiotowego programu. Program zawiera 
wszystkie postanowienia zawarte w art. 11a ust. 2 o ochronie zwierząt. Projekt 
przedmiotowego programu został pozytywnie zaopiniowany przez powiatowego lekarza 
weterynarii w Malborku oraz wojskowe koło łowieckie bażant z Malborka. Pozostałe 2 koła 
łowieckie nie wyraziły opinii w ustawowym terminie, co uznaje się za akceptację 
przedmiotowego programu. Do projektu programu zalecenia przedstawiło malborskie 
Stowarzyszenie Przyjaciół Zwierząt Reks. Dotyczyły one współpracy z organizacjami 
społecznymi przy realizacji programu i ujęcie w programie w ramach opieki nad kotami 
wolno żyjącymi finansowanie zabiegów sterylizacji i kastracji. Po rozpatrzeniu zaleceń 
uwzględniono współprace z organizacjami społecznymi przy realizacji założeń programu. 
Przedmiotowy program musi zostać przyjęty do 30.03 br. 
Do przedstawionych informacji zgłoszono uwagi i zapytania. 
Radna Magdalena Roman powiedziała, że są rożne poglądy na ten temat.  Poinformowała, że 
ostra była dyskusja na posiedzeniu komisji Edukacji i Spraw Społecznych, na którym były 
obecne przedstawicielki Stowarzyszenia Przyjaciół Zwierząt Reks pani Krystyna Panek 
prezes tego stowarzyszenia i Pani Anna Bulik mieszkanka Starego Pola. Powiedziała, że 
trzeba współpracować ze stowarzyszeniami. Odczytała, niektóre założenia programu. 
Potwierdza zdanie przedstawicielek stowarzyszenia, że ważniejsze od wydawania pieniędzy 
na zakup karmy jest zapobieganie rozprzestrzenianiu się populacji kotów. Uważa, że powinno 
zacząć w tym roku od przeznaczania środków na kastracje i sterylizację kotów, a nie na 
dokarmianie. Dokarmianie kotów spowoduje zwiększenie ich populacji. Jeżeli program ma 
być realizowany, to trzeba zacząć od ograniczenia populacji i porozumienia się z tym 
stowarzyszeniem w sprawie współpracy. Zaproponowała, aby poszerzyć program o kwestie, 
które poruszyła i go poprawić. 
Radny Mieczysław Tamaka popiera zdanie poprzedniczki, aby dopracować ten program. 
Przewodniczący Rady miał zapytanie, jak to jest z punktu prawnego, bo dzisiaj jest 28 marca, 
a do końca miesiąca trzeba podjąć uchwałę. 
Przewodnicząca Komisji Edukacji i Spraw Społecznych opowiedziała o wizycie w Urzędzie 
Miasta Malbork. Rozmawiała z Panią, która jest szefową działu ochrony środowiska. Urząd 
Miasta współpracuje już 4 lata ze Stowarzyszeniem Przyjaciół Zwierząt Reks. Dodała, że 
został ograniczony problem kotów na dużych osiedlach. Poinformowała, że Urząd Miasta i 
Gminy Elbląg przeznacza na opiekę nad zwierzętami  700.000 zł. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej miała zapytanie, czy te 27.000 zł będzie w całości 
wydane. 
Wójt powiedział, że policja ma pomagać w godzinach jak urząd nie funkcjonuje. Powiedział 
o zdarzeniu z agresywnym psem w Krasnołęce. Poinformował, że w mieście Elbląg jest 
schronisko, które jest utrzymywane przez sąsiednie gminy należące do powiatu elbląskiego. 
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Zwrócił się do radnego Mieczysława Tamaka, aby ten powiedział, jaki trzeba punkt 
doprecyzować. 
Radny Mieczysław Tamaka powiedział, że dotyczący działań gminy, które zmierzają do 
trwałego pozbawienia zwierząt zdolności płodzenia. Powiedział, że na komisji zaproponował, 
aby postulaty stowarzyszenia ująć i dopracować program.  
Wójt powiedział, że w programie został uwzględniony postulat stowarzyszenia odnośnie 
współpracy z organizacjami społecznymi. Ponadto przedstawił informację przygotowaną 
przez Stowarzyszenie Przyjaciół Zwierząt Reks o wzroście populacji kotów w przypadku 
niestosowania kastracji i sterylizacji. 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
Uchwała nr XII/103/2012 w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stare Pole w 2012 roku została podjęta 
– 10 za, 3 przeciw, 2 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Radna Magdalena Roman powiedziała, że wczoraj, jak rozmawiała z Wójtem, to powiedział 
on, że jak będzie taka potrzeba, to się zrobi. Radna nie jest za tym, aby było zapisane tylko 
rozwiązany był problem. Miała zapytanie, kto będzie definiował, czy będzie potrzeba. 
Wójt powiedział, że taki program wyszedł, gdyż nie miał informacji od mieszkańców o 
zagrożeniu ze strony kotów. Jeżeli będzie taka potrzeba i będzie zagrożenie dla zwierząt, że 
będą one głodne, chore chodziły po terenie gminy, to uchwałę się zmieni.    
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli będzie potrzeba, to problem musi rozwiązać sami, 
bo nikt tego za radnych nie zrobi. Jest deklaracja. Środki w uchwale zabezpieczone. Zdania 
mieszkańców do kastracji i sterylizacji kotów są podzielone. 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
 
Ad.17.  
 Głos zabrała Pani Lucyna Szymańska, która poinformowała, że projekt 
przedmiotowego planu został omówiony na komisjach stałych Rady Gminy. Plan ten będzie 
stanowił załącznik do wniosku o przyznaniu pomocy do remontu świetlic wiejskich w 
Królewie i Janówce. 
Do przedstawionych informacji zgłoszono uwagi i zapytania. 
Radna Magdalena Roman miał zapytanie, czy jest zapisane, że za tym pójdzie jakiś program 
wykorzystania świetlicy w Janówce. 
Wójt odpowiedział, że nie ma potrzeby pisać. Pan Tadeusz Burdyński będzie wszystko robił, 
aby wykorzystać te pomieszczenia. 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
Uchwała nr XII/104/2012 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Królewo 
została podjęta jednogłośnie – 13 za, 2 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad.18. 
Uchwała nr XII/105/2012 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Janówka 
została podjęta jednogłośnie – 13 za, 2 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad.19. 
Uchwała nr XII/106/2012 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 
Krzyżanowo została podjęta jednogłośnie – 13 za, 2 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad.20 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Edukacji i Spraw Społecznych, która 
przedstawiła plan pracy komisji. 
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Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, który 
powiedział, że plan pracy radni otrzymali w materiałach. 
Radny Mieczysław Tamaka zaproponował, aby wprowadzić do programu coś, co przyczyni 
się do rozwoju gminy. Próba lobbingu na rzecz pozyskania sponsorów, firm, które chciałyby 
na terenie gminy działać.  
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa odpowiedział, że nie widzi 
możliwości pozyskania inwestorów. Gmina promuje się wszędzie na Targach Rolnych na 
dożynkach. 
Przewodniczący Rady zaproponował, aby przemyśleć i zastanowić się. Jeżeli komisja będzie 
miała jakiś pomysł, to zawsze można zmienić uchwałę. Dodał, że plany pracy są elastyczne, 
otwarte. 

Pani Przewodniczący Komisji Edukacji i Spraw Społecznych zaproponowała, aby 
wprowadzić do wszystkich planów pracy zachęcenie ludzi do udziału w szkoleniach 
dotyczących pozyskiwania funduszy unijnych. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr XII/107/2012 w sprawie zatwierdzenia planów pracy została podjęta jednogłośnie 
– 13 za, 2 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 
Ad.21. 
 Głos zabrała Pani Skarbnik, która poinformowała, że uchwała dotyczy wyrażenia 
zgody na wyodrębnię w budżecie roku 2013 środków przeznaczonych na fundusz sołecki. 
Obowiązek wynika z ustawy o funduszach soleckich. Rada podejmuje decyzje do 31 marca. 
Nie wniesiono uwag do projektu uchwały na posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr XII/108/2012 w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 
środków stanowiących fundusz sołecki została podjęta jednogłośnie – 13 za, 2 osoby 
nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Ad.22. 
 Głos zabrała Pani Skarbnik, która poinformowała, że gmina Stare Pole po raz kolejny 
wspólnie z Powiatem Malborskim będzie realizowała zadanie inwestycyjne w zakresie 
remontu dróg powiatowych na terenie Gminy Stare Pole. W tym roku koszt zadania, to kwota 
1.800.000 zł. Gmina dołoży z budżetu 800.000 zł. Pozostałe środki zabezpieczy powiat. 
Do przedstawionych informacji zgłoszono uwagi i zapytania. 
Przewodniczący Rady miał zapytanie o remont drogi w Kleciu.  
Wójt odpowiedział, że droga w Kleciu będzie robiona pod warunkiem, że zostaną pieniądze 
po rozstrzygnięciu przetargu na remont drogi wspomnianej wcześniej. Dodał, że 
prawdopodobnie Klecie jest przewidziane do zrobienia w 2013 r. w ramach schetynówek. 
Remont drogi w Złotowie też jest brany pod uwagę. 
Uchwała nr XII/109/2012 w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2012 r. przez Gminę 
Stare Pole Powiatowi Malborskiemu została podjęta jednogłośnie – 13 za, 2 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Ad.23. 
 Głos zabrała Pani Skarbnik, która poinformowała, że gmina Stare Pole w roku 
budżetowym 2012 r. realizuje na dzień dzisiejszy 2 zadania z udziałem środków unijnych z 
PROW. Pierwsze zadanie to modernizacja oczyszczalni w Starym Polu i budowa kanalizacji 
Kraszewo Parwark. Drugie zadanie, to podniesienie standardu świetlicy w miejscowości 
Ząbrowo po przez budowę tarasu. Na te zadania gmina będzie występowała z wnioskiem do 
Banku Gospodarstwa Krajowego o zaciągnięcie pożyczki na wyprzedzające finansowanie. 
Warunkiem udzielania tej pożyczki jest podjęcie przedmiotowej uchwały i uzyskanie 
pozytywnej opinii w Regionalnej Izbie Obrachunkowej na temat tej pożyczki. 
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Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr XII/110/2012 w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie 
działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej w roku 2012 
została podjęta jednogłośnie – 13 za, 2 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Ad.24. 
 Głos zabrała Pani Skarbnik, która poinformowała, że gmina Stare Pole zamierza 
zrealizować dwa dodatkowe zadania inwestycyjne. Pierwsze to pomoc finansowa dla powiatu 
w kwocie 800.000 zł. Drugie, to remont ulicy Mickiewicza i Jana Pawła w miejscowości 
Stare Pole do drogi powiatowej w Krzyżanowie – 1.450.000 zł. Na realizację tych 2 zadań 
brak pokrycia w budżecie, dlatego zaciągnięty zostanie kredyt. Poinformowała, że 10.03 br. 
został spłacony w całości kredyt zaciągnięty na budowę sali gimnastycznej.  
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr XII/111/2012 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 
sfinansowanie wydatków nie znajdujących pokrycia w planowanych dochodach gminy w 
roku budżetowym 2012 została podjęta jednogłośnie 13 za, 2 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Ad.25. 

Głos zabrała Pani Skarbnik, która poinformowała, że konieczność zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej wynika z dostosowania jej treści do zapisów uchwały budżetowej.  
Wprowadza się do realizacji w 2012 r. zadanie inwestycyjne dotyczące remontu ulicy Jana 
Pawła i Mickiewicza. Wprowadza się do WPF remont świetlic wiejskich w Królewie i 
Janówce. Zmienia się też kwoty długu i okresy spłaty kredytów. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr XII/112/2012 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012 
– 2022 została podjęta jednogłośnie – 13 za, 2 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Ad.26. 
 Glos zabrała Pani Skarbnik, która przedstawiła zmiany budżetu i tak:  
1. zwiększenie dochodów i wydatków o kwotę 1 595 zł – zwrot nienależnie pobranych 
świadczeń wypłaconych przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Starym Polu, które 
podlegają zwrotowi do budżetu państwa; 

2. zwiększenie dochodów i wydatków o kwotę 9.936 zł – dofinansowanie z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku programu „Usuwanie 
wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Stare Pole – edycja 2011”; 

3. zwiększenie dochodów o kwotę 12.443 zł z tytułu otrzymania refundacji ze środków Unii 
Europejskiej – program „Kampania Promocyjna Żuław” – wydatki poniesione w 2010 
roku; 

4. zwiększenia wydatków: 
− pomoc dla Powiatu Malborskiego – 800.000 zł – remont dróg powiatowych, 
− remont dróg gminnych ul. Mickiewicza i ul. Jana Pawła II w Starym Polu do drogi 

powiatowej w Krzyżanowie – 1.450.000 zł, 
− termomodernizacja pozostałej części budynku wielofunkcyjnego w Starym Polu – 

kwota 165.000 zł, 
− zabezpieczenie środków w wysokości 2.584 zł – realizacja ustawy z dnia 9 czerwca 

2011 roku o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, 
− dofinansowanie Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Malborku – kwota 5.000 

zł na zakup średniego samochodu ratowniczo – gaśniczego z autopompą (GBA) i 
wyposażenia specjalistycznego do tego samochodu, 
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− zwiększenie o 30.000 zł wydatków na obsługę długu publicznego – odsetki od 
planowanego do zaciągnięcia długoterminowego kredytu inwestycyjnego, 

− pracowanie koncepcji zagospodarowania części pomieszczeń świetlicy w Złotowie 
(osiedle) – kwota 2.214 zł,  

− dokumentacja na remont świetlic wiejskich w Królewie i Janówce – 9.840 zł (na 
realizację tego zadania gmina zamierza złożyć wniosek o dofinansowanie z środków 
Unii Europejskiej – PROW – realizacja zadania w przypadku otrzymania 
dofinansowania w 2013 roku; 

5. zmniejszenie wydatków – kwota 2.064 zł na utrzymanie Izb wytrzeźwień – pismo 
Starostwa Powiatowego w Malborku z dnia 21 lutego 2012 roku o uchylenie pomocy 
finansowej; 

6. przeniesienie między paragrafami wydatków na zadania w zakresie upowszechniania 
kultury fizycznej i sportu – kwota 55.000 zł.  

Źródłem zabezpieczenia środków na realizację nowych zadań inwestycyjnych są: 
− kredyt długoterminowy w wysokości  2.000.000 zł (spłata 10 lat), 
− wolne środki z lat ubiegłych (2011 rok)  450.131 zł.  

Dochody po zmianach – 14.868.993 zł. 
Wydatki po zmianach – 18.996.692 zł.  
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr XII/113/2012 w sprawie zmiany budżetu gminy została podjęta jednogłośnie – 13 
za, 2 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 19 do protokołu 
 
Ad.27. 
 Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej od 1 stycznia do 
31 grudnia 2011 r. radni otrzymali na piśmie. 
Do zawartych w nim informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Za przyjęciem przedmiotowego sprawozdania głosowali wszyscy radni – 13 za, 2 osoby 
nieobecne. 
 
Ad.28. 
 Sprawozdanie z działalności Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych za 2011 rok radni otrzymali na piśmie. 
Do zawartych w nim informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Za przyjęciem przedmiotowego sprawozdania głosowali wszyscy radni – 13 za, 2 osoby 
nieobecne. 
 
Ad.29. 
 Sprawozdanie z realizacji Programu Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2011 radni 
otrzymali na piśmie. 
Do zawartych w nim informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań.  
Za przyjęciem przedmiotowego sprawozdania głosowali wszyscy radni – 13 za, 2 osoby 
nieobecne. 
 
Ad.30. 
 Na zgłoszono zapytanie odpowiedzi udzielił Zastępca Wójta i tak: 
− trzykrotnie było wysyłane pismo do GDDKiA w Gdańsku w sprawie zrobienia przejścia 

dla pieszych; nie ma żadnego efektu; nie zostały podjęte decyzje; zostanie wysłane 
kolejne pismo w tej sprawie; 

− ławeczka i śmietniki na ścieżce rowerowej do Kraszewa – ławeczka była już kiedyś 
postawiona, ale po pewnym czasie mieszkańcy Kraszewa chcieli, aby ją usunąć, podobna 
historia jest z koszami; opinie na ten temat są podzielone; 
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− pobocza w Ząbrowie – zostało wysłane pismo w tej sprawie; była też rozmowa 
telefoniczna; ustalono, że będzie zrobiony przegląd gwarancyjny. 

Radny Bogdan Jerszyński poinformował o pęknięciu przy rondzie w asfalcie w 
Ząbrowie. 

Przewodnicząca Jadwiga Staniszewska miał zapytanie, czy policja była na sesję 
proszona. 
Wójt odpowiedział, że zaproszenie jest wysyłane.  

Radny Marek Czubiński miał zapytanie, który odcinek miałby być remontowany w 
Złotowie. 
Wójt odpowiedział, że cały bruk w Złotowie 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
  
Ad.31. 

W komunikatach pierwszy głos zabrał Przewodniczący Rady, który podziękował 
szkole, GOKiS i przedszkolu za wszystkie rzeczy, które robią dla środowiska lokalnego, dla 
dzieci, dla uczniów. Ponadto poprosił Pana Sebastiana Szydłowskiego Komendanta Hufca 
Stare Pole, aby przygotował na następną sesję informację o planowanych formach 
wypoczynku wakacyjnego organizowanych przez harcerzy. 

Przewodniczący Rady poprosił Pana Wacława Kasprzykowskiego o zabranie głosu. 
Opowiedział on o sytuacji w rolnictwie. 

Zastępca Wójta zwrócił się z prośbą do sołtysów, aby dali znać, jak będzie równiarka 
poboczy zjeżdżała z ich sołectwa. 

Radny Krzysztof Piekart poinformował, że Stare Pole jest postrzegane pozytywnie 
przez innych ludzi. Ponadto powiedział, aby udrażniać przepusty, rowy na swoich gruntach. 

Przewodniczący Rady przypomniał o złożeniu oświadczeń majątkowych za 2011 rok. 
Ponadto złożył życzenia z okazji Świąt Wielkanocnych. 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
 
Ad.32. 

Protokół nr XI/11 z sesji Rady Gminy z dnia 27 grudnia 2012 r. został zatwierdzony 
jednogłośnie – 13 za, 2 osoby nieobecne. 
 
Ad.33. 

Wobec wyczerpania się porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XII sesję 
Rady Gminy o godz. 1720. 
 
Protokół sporządziła: 
Katarzyna Golińska 
 
 
Sekretarz obrad      Przewodniczący Rady 
Ireneusz Dziura           Jan Pawlina 


